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Protokół nr LXXII 

z LXXII Sesji Rady Miejskiej w Brwinowie, która odbyła się 20 grudnia 2023 roku w sali 

konferencyjnej przy ul. Turystycznej 4 w Brwinowie. Obrady rozpoczęto o godz. 17:14,  

a zakończono o godz. 22:00 tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 20 radnych. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki otworzył LXXII Sesję 

Rady Miejskiej w Brwinowie. 

2. Przedstawienie porządku obrad 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Rakowiecki przedstawił porządek obrad LXXII 

Sesji Rady Miejskiej w Brwinowie. 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przekazanie Światła Betlejemskiego przez harcerzy. 

4. Informacje Burmistrza Gminy Brwinów. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie. 

6. Rozpatrzenie uchwał w sprawie: 

6.1. zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 

2022 roku w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Brwinów na lata 2023-

2034 (RM0006.867.2023),(*) 

6.2. zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia  

20 grudnia 2022 roku (RM0006.868.2023).(*) 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów 

na lata 2024-2034: 

7.1. przedstawienie projektu uchwały (RM0006.858.2023); 

7.2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów  

na lata 2024-2034; 

7.3. głosowanie nad projektem uchwały. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brwinów na rok 2024: 

8.1. przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem (RM0006.859.2023); 

8.2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym 

projekcie uchwały budżetowej na rok 2024; 

8.3. przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii i wniosków Komisji; 

8.4. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej; 

8.5. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2024 rok. 
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9. Rozpatrzenia uchwał w sprawie: 

9.1. wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonej w miejscowości Czubin 

gm. Brwinów (działka nr ew. 15/4) (RM0006.860.2023), 

9.2. upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie dotacji  

ze środków finansowych budżetu Województwa Mazowieckiego na realizację zadania 

z zakresu budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych dotyczącego 

przebudowy ul. Józefowskiej w miejscowości Krosna-Wieś na odcinku od  

ul. Słonecznej do ul. Nadrzecznej (RM0006.861.2023),(*) 

9.3. zmieniająca uchwałę nr LXV.566.2018 z dnia 6 listopada 2018 r. w sprawie uchwalenia 

"Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji  

z zakresu ochrony środowiska, związanych ze zmianą systemu ogrzewania na system 

ogrzewania ekologicznego" (RM0006.862.2023),(*) 

9.4. zmieniająca uchwałę nr XI.103.2015 z dnia 10 czerwca 2015 r. w sprawie uchwalenia 

"Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji z zakresu 

ochrony środowiska, związanych z usuwaniem i unieszkodliwianiem wyrobów 

zawierających azbest" (RM0006.863.2023),(*) 

9.5. upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie 

dofinansowania w ramach poddziałania 19.2 "Wsparcie na wdrożenie operacji  

w ramach strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność" objętego 

Programem Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 z udziałem środków 

Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich 

(RM0006.864.2023),(*) 

9.6. uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej na lata 2024-2026 (RM0006.865.2023),(*) 

9.7. ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 

(RM0006.867.2023).(*) 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski. 

11. Zamknięcie sesji. 

 

Przewodniczący poinformował radnych, że od momentu kiedy otrzymali rozszerzony 

porządek obrad, wpłynęły dodatkowe uchwały, dlatego zaproponował dodanie do porządku 

obrad następujących projektów uchwał: 

w punkcie  9.1. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce 

Brwinowskie Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną 

odpowiedzialnością z siedzibą w Brwinowie i objęcie nowo utworzonych udziałów przez 

jedynego wspólnika - Gminę Brwinów, punktu 9.9. zobowiązania Burmistrza Gminy Brwinów 

do indywidualnego określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz  

ich użytkowników wieczystych, oraz punktu 9.10. wydłużenia terminu rozpoznania skargi. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: 

rozszerzenie porządku obrad poprzez wprowadzenie trzech projektów uchwał w pkt: 9.1. 

wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce Brwinowskie 
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Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Brwinowie i objęcie nowo utworzonych udziałów przez jedynego wspólnika - 

Gminę Brwinów punktu 9.9. zobowiązania Burmistrza Gminy Brwinów do indywidualnego 

określenia warunków sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników 

wieczystych (RM0006.870.2023); 9.10.wydłużenia terminu rozpoznania skargi 

(RM0006.871.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Zbigniew 

Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Krzemiński, Karol Kühn, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że porządek obrad został rozszerzony jednogłośnie. 

Głos zabrał radny Zbigniew Bartosik zgłaszając wniosek porządkujący. Jego zdaniem 

umieszczenie w punkcie 9 – rozpatrzenie uchwał w sprawie uchwały dotyczącej środków 

niewygasających czyni tę lokalizację mało czytelną. Dlatego proponuje przenieść uchwałę 

wskazaną w punkcie 9.8 do punktu 6.3, wtedy wszystkie trzy uchwały dotyczące spraw 

budżetowych będą w komplecie. 

Głosowano wniosek w sprawie: 

przeniesienia punktu 9.8 po punkcie 6.2.  

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Zbigniew 

Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, 

Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (3) 

Dariusz Krzemiński, Karol Kühn, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że porządek obrad w tym zakresie został zmieniony jednogłośnie. 

3. Przekazanie Światła Betlejemskiego przez harcerzy 

Zuchy, harcerze i instruktorzy Związku Harcerstwa Polskiego  przekazali Światło Betlejemskie 

na ręce Burmistrza i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie.  

Burmistrz wraz z Przewodniczącym podziękowali harcerzom i złożyli życzenia świąteczne. 

4. Informacje Burmistrza Gminy Brwinów 
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Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński, poinformował, że przygotował prezentację  

na okoliczność wprowadzenia do projektu budżetu na 2024 rok. Przekazał najważniejsze 

informacje z ostatnich dni: 

• Gmina otrzymała pierwsze dofinansowania unijne, wniosek o doposażenie 

Ochotniczych Straży Pożarnych (Brwinowskiej i Żółwińskiej) został pozytywnie 

rozpatrzony. 

• Jeżeli chodzi o przebudowę ul. Biskupickiej sytuacja jest taka, że w czasie budowy 

kanalizacji deszczowej wykonawca na zlecenie MZDW miał kilkanaście kolizji z 

kanalizacją, wodociągami i gazociągami. W tej chwili trzeba czekać na przebudowę 

gazociągu. Termin realizacji nie ulega zmianie, wykonawca deklaruje, że do połowy 

kwietnia  te prace jest w stanie zrealizować. 

• Zakończono  kilka dokumentacji projektowych, zgodnie z wcześniejszymi ustaleniami 

z Mazowieckim Zarządem Dróg Wojewódzkich i Województwem Mazowieckim. 

Burmistrz przekazał również pozdrowienia od trzech osób: Piotra Kandyby- posła z naszego 

okręgu, burmistrza Trzebiatowa- Józefa Domańskiego, który prosił, żeby przekazać również 

życzenia świąteczne i noworoczne, oraz od pułkownika Zbigniewa Olejniczaka, dowódcy  

3 Batalionu Legii Akademickiej w Trzebiatowie, który awansuje do Dywizji w Szczecinie. 

5. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej w Brwinowie 

Przewodniczący  Sławomir Rakowiecki potwierdził, że pierwsza sesja po nowym roku 

zaplanowana jest na 11 stycznia. Przedstawił również plan kolejnych sesji: w lutym 28,  

w marcu 28 i w kwietniu 25. Kadencja kończy się 30 kwietnia 2024 roku, dlatego 

przewodniczący zaplanował terminy sesji do końca kwietnia 2024 roku. 

6. Rozpatrzenie uchwał w sprawie 

6.1. zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 2022 

roku w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Brwinów na lata 2023-2034 

(RM0006.867.2023) 

Pani Skarbnik Elżbieta Dolota przedstawiła zarówno uchwałę dotyczącą zmiany WPF-u jak 

i uchwałę dotyczącą zmiany budżetu na 2023 rok, wraz z autopoprawkami. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

zmiany uchwały nr LVIII.681.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia 20 grudnia 2022 roku 

w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Brwinów na lata 2023-2034 

(RM0006.867.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, 

Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Krzemiński, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską w Brwinowie jednogłośnie. 

6.2. zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia  

20 grudnia 2022 roku (RM0006.868.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

zmian w uchwale budżetowej nr LVIII.682.2022 Rady Miejskiej w Brwinowie z dnia  

20 grudnia 2022 roku (RM0006.868.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, 

Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (2) 

Dariusz Krzemiński, Rafał Wysocki 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

6.3. ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 

(RM0006.869.2023) 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński przedstawił projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że projekt uchwały razem z autopoprawką został zaopiniowany 

pozytywnie. 

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2023 

(RM0006.869.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 
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Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, 

Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Adam Adamczyk 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Krzemiński 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską w Brwinowie podjęta. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 

2024-2034 

7.1. przedstawienie projektu uchwały (RM0006.858.2023) 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński przedstawił i omówił budżet na 2024 rok. 

Burmistrz wskazał najważniejsze planowane  inwestycje Gminy Brwinów: 

• budowa szkoły w Parzniewie,  

• budowa hali sportowej przy szkole podstawowej w Otrębusach, 

• modernizacja boisk przy Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Otrębusach,  

• budowę kanalizacji sanitarnej w Owczarni, Żółwinie, 

• budowa II etapu Parku Niepodległości w Brwinowie, 

• budowa oświetlenia ulicznego, 

• kontynuacja budowy ul. Nadarzyńskiej w Kaniach, Pałacowej w Brwinowie, 

Młochowskiej na odc. Południowej w Żółwinie do granicy z gminą Nadarzyn, 

• zatoka postojowa przy ul. Krynicznej w sąsiedztwie świetlicy w Kaniach. 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że zarówno budżet jak i WPF razem z autopoprawkami zostały 

zaopiniowane pozytywnie. 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, Adrianna Olczak 

poinformowała, że wspólna Komisja Spraw Społecznych i Porządku Publicznego oraz Komisja 

Kultury, Oświaty i Sportu zaopiniowała pozytywnie w zakresie budżetu i WPF-u uchwały. 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Środowiska Aldona Górniak poinformowała,  

że Komisja zaopiniowała działy, które są w zainteresowaniu komisji pozytywnie. 

Skarbnik Elżbieta Dolota przedstawiła autopoprawki. 
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7.2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym 

projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 2024-

2034 

Przewodniczący Rady Miejskiej Sławomir Rakowiecki odczytał pozytywną opinię 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 

Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Brwinów na lata 2024-2034. 

Przewodniczący otworzył dyskusję nad uchwałą w sprawie  WPF na lata 2024-2034 

Głos zabrał radny Zbigniew Bartosik informując, że w zasadzie nie ma uwag do uchwały  

w sprawie planowanego budżetu na 2024 rok. Negatywne emocje wzbudziła u niego 

prezentacja burmistrza, a w szczególności tabela, w której posługuje się wybiórczo tylko 

jednym elementem dochodów gminy, tzn. tym od PIT-ów mieszkańców.  

Oczekiwałby pokazania jaki procent budżetu stanowią finanse z PIT-ów od osób fizycznych  

w stosunku do całego budżetu. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński poinformował, że z pełną świadomością 

przekazał zarówno dane dotyczące PIT-u, jak i subwencji oświatowej. Stwierdził, że nasza 

gmina jest specyficzna, aglomeracyjna, czyli w aglomeracji dużego miasta. Specyfiką gminy 

jest to, że dochody opierają się na podatku dochodowym od osób fizycznych.  

 

Radny Zbigniew Bartosik ad vocem przypomniał dyskusję na temat poziomów lokalnych, 

które zostały ustalone. Nigdy nie korzystano z tej stawki maksymalnej, dlatego można 

powiedzieć, że gmina nie chce obciążać mieszkańców wszystkimi świadczeniami. 

Zwrócił się do burmistrza, aby następnym razem przedstawił na wykresie jak rosły dochody 

gminy. 

 

Głos zabrała radna Barbara Koralewska poinformowała, że kadencja dobiega końca  

i po raz ostatni jest możliwość wypowiedzieć się w sprawie budżetu. Stwierdziła, że brak 

innych wypowiedzi poza radnym Bartosikiem wskazuje, że większość radnych jest 

usatysfakcjonowana budżetem i WPF-em, który przedstawił burmistrz.  

Radna docenia, że dokładnie i skrupulatnie został przygotowany przez panią skarbnik  

i burmistrza. Chciała się wypowiedzieć na temat nie tego co się znalazło w budżecie, ale o tym, 

czego zabrakło. Budżet nie uwzględnia potrzeb środowiska szkolnego południowej strony 

Brwinowa, po raz kolejny nie znalazły się inwestycje dotyczące ZSO. Przypomniała,  

że od początku kadencji, w każdym roku podkreśla potrzebę, jest to największa szkoła  

w gminie z największym zaludnieniem. Jest to obszar gminy, który się najintensywniej rozwija. 

Powstają duże osiedla i zabudowa wielorodzinna. Natomiast szkoła nie zwiększyła swojej 

powierzchni edukacyjnej. Wielokrotnie zwracała na to uwagę radnym i burmistrzowi  

i spodziewała się, że uda się to rozwiązać. 

Rozwiązanie, które w lutym 2021 roku zaproponował burmistrz – budowa szkoły  

w Parzniewie nie rozwiąże problemu przeludnienia w szkole w Brwinowie. 

Proponowana w 2019 roku przez pana burmistrza termomodernizacja  miała obejmować 

między innymi wymianę okien, stolarki, budowę monitoringu, bez zwiększenia powierzchni 

edukacyjnej. 

Kiedy rozpoczynane były rozmowy i poszukiwany był wykonawca do projektu, prace 

szacowane były na ok. 9500000 zł, czyli podobnie jak wybudowanie wówczas 

sześciodziałowego przedszkola w Żółwinie, które powstało za kwotę podobną do kwoty 

termomodernizacji. Burmistrz powiedział, że po trzech latach została rozwiązana umowa  
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z wykonawcą tego projektu, ponieważ nie zostały spełnione warunki założone w umowie. 

Obecnie zakres tych samych prac jest wyceniany na blisko 30 mln złotych. 

Chciałaby również zwrócić uwagę na brak pewnych drogowych zadań inwestycyjnych  

w południowym Brwinowie. Chodzi o przebudowę ul. Leśnej, gdzie od trzech lat jest 

przygotowana dokumentacja projektowa. W październiku w OSP na spotkaniu burmistrza  

z mieszkańcami usłyszała, że to zadanie nie będzie realizowane w 2024 roku ze względu  

na to, iż Mazowieckie PGNiG zamierza wymienić sieć gazową w tej ulicy. Chce zwrócić uwagę 

burmistrzowi, że gdyby miał dobrą wolę, to zadanie mogłoby się w budżecie znaleźć, nawet ze 

świadomością, że PGNiG w III kwartale będzie wykonywać wymianę gazociągu. 

Przypomniała, że podobnie było z ul. Kościuszki, która pomimo, że czekała na decyzję  

i przebudowę przez PGE infrastruktury elektrycznej, była wśród zadań inwestycyjnych 

wymieniona. W tym wypadku ul. Leśna nie znalazła się w budżecie. 

Oznajmiła, że w związku z tymi uwagami jej ocena budżetu jest negatywna i nie poprze tego 

projektu. 

 

Głos zabrał radny Rafał Wysocki  ma drobną uwagę dotyczącą inwestycji związanej  

z opracowaniem dokumentacji projektowej budowy kładki pieszo-rowerowej nad torami PKP 

w rejonie ul. Komorowskiej i ul. Sobieskiego w Brwinowie. Jest zwolennikiem tej inwestycji, 

cieszy się, że jest planowana i będzie mogła powstać. Natomiast ma uwagę związaną  

z czasami w jakich żyjemy, chodzi o bezpieczeństwo narodowe i o to, co zagraża żyjąc w Polsce 

i na świecie. 

Uważa, że realizując wszelkie zadania inwestycyjne, związane z przejściami pod torami 

kolejowymi, powinno się jako rozwiązanie wybierać tunele, nie kładki. Robiąc to ze względów 

bezpieczeństwa i rozbudowując bazę, która w ewentualnych trudnych czasach służyłaby jako 

schron. 

 

Głos zabrał radny Michał Segit dziękując za przygotowany budżet burmistrzowi, 

pracownikom, ze szczególnymi podziękowaniami dla pani skarbnik. 

Podziękował za inwestycję szkoły w Parzniewie, ma nadzieję, że w ciągu kilku tygodni uda się 

podpisać umowę i wkrótce rozpocznie się budowa. Odnosząc się do słów radnej Koralewskiej 

zgodził się, że uczniowie z południowej części Brwinowa chodzą  

do przeładowanej szkoły, ale w szkole nr 1 jest podobnie. Ważne też są dojazdy, które  

są męczące zarówno dla dzieci jak i rodziców.  

Uważa, że inwestycja pozwoli na zmniejszenie uciążliwości związanych z dojazdami  

i odciąży szkoły w Brwinowie. 

Zakomunikował, że budżet jest dobry i będzie głosował „ZA”. 

 

Głos zabrał radny Grzegorz Matysiak zwrócił uwagę, że Barbara Koralewska poruszyła 

temat, między innymi ZSO. Zgodził się, że termomodernizacja, która  została zaplanowana 

przez zarząd gminy nie przewiduje zwiększenia ilości sal, które miałyby częściowo 

rozładować, sytuację przeładowania tej szkoły. Przypomniał, że swego czasu gmina była 

właścicielem  działki, która znajduje się po sąsiedzku, a obecnie są tam korty i to już nie jest 

własność gminy 

Żeby rozładować sytuację w ZSO należałoby pobudować kolejną szkołę podstawową  

na terenie miasta Brwinów, ale gmina nie dysponuje takim terenem. Poinformował,  

że wielokrotnie prosił panią Koralewską, żeby wskazała lokalizację, gdzie taki obiekt można 

byłoby pobudować, ale to zawsze kończyło się tylko jakimś uśmieszkiem i  nie było  

mu wtedy miło. Oczywiście jest to krytyczny problem dla mieszkańców Brwinowa, dzieci, 

które się uczą, dyrekcji oraz nauczycieli, którzy starają się temu wszystkiemu podołać. Prosiłby 

o jakieś konkrety, które idą za tym postulatem, który radna zgłasza. Sądzi, że wszyscy  radni 



 

str. 9 
 

ten problem zgłaszają, rozumieją, ale działają w pewnych ramach, których nie mogą 

przeskoczyć. Oznajmił, że wolałby mieć szkołę podstawową nr 3 na terenie miasta Brwinowa. 

Zwrócił uwagę, że trzeba mieć na uwadze również to, że Parzniew się w końcu rozbuduje.  

To nie jest wieś, jaką można pamiętać tzw. Stary Parzniew, ale w tej chwili to jest potężne 

osiedle i  w niedługiej przyszłości może powstać kolejne.  

Dodał również, że gmina nie dałaby rady pobudować w jednym czasie szkoły w Parzniewie  

i  gdyby miała jakikolwiek teren nadający się do tego celu szkoły podstawowej nr 3  

w Brwinowie. Na pewno wtedy RIO by budżetu, czy WPF-u nie przyjęło, byłaby opinia 

negatywna. 

Uznał, że jeżeli chodzi o ul. Leśną i porównanie do ulicy Kościuszki, jest ono trafne, można  

odnaleźć analogię  pomiędzy tymi inwestycjami.  

Zwrócił uwagę, że wielokrotnie trzeba było przenosić środki  z jednego budżetu na drugi,  

bo  w tym się nie udało, albo trzeba było czekać na decyzję PGE i potem ponownie przenosić.  

W kontaktach z mieszkańcami  używano tego samego argumentu, że toczą się rozmowy  

z PGE, aby ukończyli swoje prace i  żeby nie robić pewnych prac nadaremno. Potwierdza,  

że stan ulicy, jeśli chodzi o chodniki, jest bardzo zły, ale uważa, że trzeba poczekać  

aż PGNiG przeprowadzi swoją inwestycję i dopiero wtedy na spokojnie przeprowadzić prace. 

Zwrócił uwagę, że powinno się zachować właściwą kolejność w tych działaniach i nie narażać 

gminy na późniejszy niepotrzebny wydatek w postaci remontu chodnika, czy nawet fragmentu 

ulicy.  

 

Głos zabrał radny Maciej Żukowski przysłuchując się dyskusji, o potrzebach edukacyjnych, 

chciałby zaproponować rozwiązanie, które myśli, że pogodzi rację obu stron. Budowa szkoły 

nr 3  to nie są najbliższe lata i uważa, że gmina nie udźwignie tego finansowo. Potwierdza,  

że po wybudowaniu szkoły w Parzniewie,  z czasem zwolni się trochę miejsca  

w dwójce. Uważa, że praca szkoły na trzy zmiany jest niewłaściwym modelem pracy  

i dzieciaki powinny naukę kończyć wcześniej. 

Przypomniał sobie podobną dyskusję na temat kolejności wykonywania inwestycji  

w oświacie. Pojawił się tam pewien opis, jak może wyglądać gruntowny remont szkoły nr 2  

w Brwinowie, że będzie to zapewne zadanie dwuletnie. W związku z tym dzieciaki przez jakiś 

czas prawdopodobnie będą zmuszone do opuszczenia budynku szkoły i nauki  

w kontenerach. Podobnie miało to miejsce podczas rozbudowy, przebudowy Liceum 

Ogólnokształcącego im. Kościuszki w Pruszkowie. Chciałby zaproponować zamontowanie 

kilku takich kontenerów na czas budowy szkoły w Parzniewie po to, żeby rozładować dwójkę. 

Jest to dodatkowy koszt, ale uważa , że warto zapewnić dzieciom bardziej komfortowe warunki 

nauki, a pracownikom bardziej komfortowe warunki pracy. 

 

Głos zabrał radny Andrzej Guzik zauważył, że tę dyskusję prowadzono już kilka razy. 

Budżet, który został przedłożony przez burmistrza, jest wypadkową pracy przez ostatnie kilka 

miesięcy. Wcześniej też były rozmowy i pytania, czy gminę stać na Parzniew, stwierdzono,  

że stać. Zaproponował, żeby skończyć dyskusję, bo choćby trwała do następnego poranka  

to i tak nic z niej nie wyniknie. 

Stwierdził, że jeśli będzie budowana kolejna szkoła, to chciałby jako mieszkaniec, może jeszcze 

jako radny poznać dokładne dane demograficzne. Należałoby najpierw wydać pieniądze  

na badania, a potem podjąć decyzję o budowie kolejnej placówki oświatowej.  

Bo może się okazać, że wybuduje się placówkę oświatową i będzie ona pusta. Nie jest sztuką 

wybudować kolejną placówkę, tylko sztuką jest ją utrzymać. Dlatego trzeba zdecydować, 

 czy gminę stać na utrzymanie kolejnej placówki, kolejnego boiska, kolejnego żłobka,  

a potem można. Zwrócił się do radnych, aby przyjąć budżet  i przewodniczącego,  

aby zamknął dyskusję. 
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Radny Grzegorz Matysiak ad vocem zgadza się  z tym co powiedział radny Guzik, 

potwierdził, że ma dużo racji. Chciał jeszcze skomentować swoją wypowiedź odnośnie 

sytuacji, jeżeli chodzi o budynki szkół. Uważa, że gmina byłaby w dużo lepszej sytuacji gdyby 

Powiat Pruszkowski swego czasu nie sprzedał obiektu (chodzi o Pszczelin, znajdowało tam się 

technikum rolnicze), tylko przekazał Gminie Brwinów, gdzie można by było tę szkołę 

poprowadzić.  

 

Radny Andrzej Guzik ad vocem  uzupełniając swoją wypowiedź, jest wolny teren  

w Pszczelinie należący do Powiatu. 

 

Radna Barbara Koralewska ad vocem  oznajmiła, że rzeczywiście lokalizacja, którą pan 

radny Guzik wskazał byłaby chyba odpowiednia. Poinformowała, że teraz chce  

się wypowiedzieć krótko, ponieważ  pan przewodniczący pozwolił na 10 minut rozmowy. 

 

Przewodniczący oznajmił, że w przypadku wypowiedzi na temat budżetu czas  

jest nieograniczony, ale ad vocem to jest jedna minuta. 

 

Radna Barbara Koralewska zakomunikowała, że zgadza się w części z kolegami, którzy 

zabierali głos, że nie wszystko może się w tegorocznym budżecie znaleźć i że nie wszystko 

można wstawić, bo to zależy od wielu zmiennych. Chciała prosić, aby za wszelką cenę  

nie wydać od razu tych środków, bo uważa, że jest to niewłaściwe.  

Za przykład podała scenę mobilną, czy kolejny etap budowy Parku Niepodległości. Wydaje jej 

się, że nie są to zadania najpilniejsze i w sytuacji, kiedy w perspektywie jest konieczna 

rozbudowa placówki oświatowej w Brwinowie, czy też przebudowa ulicy Leśnej,  

czy ul. Wiejskiej w Brwinowie, które straszą w centrum miasta w XXI wieku, to powinno się 

próbować oszczędzać jakieś pieniążki. Jeżeli zostaje, jakaś końcówka, to jest natychmiast  

dla niej potrzeba np. scena mobilna, bądź kolejna Aleja Parku Niepodległości, który i tak jest 

zalesiony i mógłby poczekać jeszcze 2-3 lata. 

 

Głos zabrała radna Marta Bartos chciała podziękować za inwestycje, które mają  

być wykonane w Otrębusach, szczególnie w szkole boisko wraz z halą. Uważa, że po 19 latach  

i uczniowie i dyrekcja pokazała jak ważna jest dla nich lekkoatletyka i te boiska są bardzo 

istotne. W każdym roczniku jest klasa sportowa, gdzie dzieci mają więcej zajęć z WF-u.  

W dzisiejszych czasach, kiedy dzieci siedzą przed komputerami, przed tabletami, wyciąganie 

ich na dwór jest bardzo ważne. Powinno się to promować. 

Chciałaby odnieść się do ostatnich słów pani Barbary, że jako radna przez te pięć lat 

 to co zauważyła, to mieszkańcy którzy przychodzą do niej z różnymi uwagami, w zależności 

od tego w jakim są wieku, co jest w koło nich, czy są dziadkami, czy są rodzicami, czy są po 

prostu osobami starszymi , bądź młodymi bez dzieci jeszcze, to to są ich problemy. Jedni  

chcą szkołę, inni chcą plac zabaw, jeszcze inni chcą park. Zależnie od grupy wiekowej, każdy 

chce coś innego. 

Dlatego uważa, że ten budżet musi być rozkładany proporcjonalnie, w miarę możliwości,  

nie można zapominać o innych mieszkańcach gminy i tylko patrzeć na dzieci w szkole.  

W Otrębusach, również jest praca zmianowa i wszyscy nad tym bardzo ciężko ubolewają,  

nie powinno tak być. Tu się zgadza  w 100% z radną Koralewską, ale w każdej ze szkół   

tak jest, tak to działa. Ma nadzieję, że szkoła w Parzniewie faktycznie trochę dzieci zabierze  

i będzie można powoli  poukładać to inaczej. 
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Burmistrz Arkadiusz Kosiński oznajmił, że chce się odnieść do wszystkich wypowiedzi  

po kolei, według kolejności zabierania głosu. 

Na początku chciał skomentować słowa, w których padła informacja, że jest to budżet 

wyborczy. Gdyby to był budżet wyborczy, to burmistrz zaproponowałby dodatkowe 30 mln 

kredytu, wpisałby jeszcze 5-7 dróg, albo zamiast szkoły w Parzniewie zrobiłby 15 dróg  

i to byłby budżet wyborczy. Powiedział, że to nie jest budżet wyborczy, to jest budżet, który 

jest budżetem na 2024 rok, ale za to wypowiedź radnej, to jest naprawdę wyborcza. Ponieważ 

powtórzyła to samo, co powiedziała na komisji, przekręcając słowa burmistrza. 

Termomodernizacja budynku to nie jest wymiana okien i drzwi. Budynek szkoły  

po modernizacji ma być budynkiem zgodnym z przepisami. Nie można również porównywać, 

że koszt modernizacji to było wtedy 9 mln zł, a teraz kwota jest inna. Powiedział, że tutaj  

też przekręciła jego słowa, bo mówiono, że szacowany koszt tej modernizacji to jest ok. 20 mln 

zł, na czas budowy trzeba wybudować miasteczko kontenerowe dla uczniów, ponieważ jeśli 

prace budowlane będą trwały 2 lata, uczniowie nie mogą przebywać  w  szkole. Przypomniał, 

że informował, iż znaleziono w przetargu firmę projektową, która spełniała wymagania 

przetargowe, miała referencje i doświadczenie, jednak nie poradziła sobie z zadaniem. 

Poinformował, że prawdopodobnie wkrótce zostaną ogłoszone konkursy unijne i gmina będzie 

się starała pozyskać pieniądze. Zwrócił się z pytaniem jak ma wpisać do budżetu szkołę dwójkę, 

skoro nie ma ogłoszonych konkursów i nie ma dokumentacji projektowej. Powiedział,  

że podtrzymuje to co  mówił na komisji, to zadanie w którymś momencie się pojawi, a gmina 

nie zadłuży się do granic możliwości, myśląc o tym, że jest rok wyborczy. Jeśli pojawi  

się  potrzeba, to gmina pożyczy pieniądze, żeby zapewnić wkład własny do termomodernizacji  

i modernizacji szkoły nr 2. 

Kolejna sprawa, o której mówi radna jest to, że tyle lat jest radną, a część edukacyjna  

w szkole nr 2 się nie zwiększyła. Dlatego burmistrz zaprasza do szkoły, do kontaktu z panią 

dyrektor, a radna dowie się po jakich pomieszczeniach została zrobiona świetlica, biblioteka, 

sala dla małych dzieci, pokój nauczycielski. 

Zwrócił uwagę, że radna mówi, żeby nie wydawać pieniędzy na tzw. małe tematy. Jednak kiedy 

w zeszłym roku stawiana była modernizacja bieżni na boisku za 1 mln zł radna nie oponowała. 

Gdy wydawane były pieniądze na modernizację boisk przy dwójce, czy poszczególnych sal 

komputerowych również się nie sprzeciwiała. Dlatego poprosił radną, aby zachować pewne 

proporcje. 

Następna sprawa i burmistrz powtórzył po raz kolejny, że do szkoły nr 2 chodzi ponad 150 

dzieci z Parzniewa, jeżeli odbierze się te dzieci ze szkoły nr 2 i zapewni szkołę w Parzniewie, 

to szkoła nr 2 przestanie być największą szkołą w Gminie Brwinów, największą szkołą będzie 

szkoła nr 1. Różnica dzieci między jedną, a drugą szkołą jest w tej chwili nieduża. 

Zaapelował, żeby nie podważać kwestii budowy szkoły w Parzniewie. 

W przypadku ul. Leśnej burmistrz powiedział, że dobrze, że radna wspomniała o ul. Kościuszki, 

bo znowu widzi pewną niekonsekwencję. Kiedy wprowadzono ul. Kościuszki do budżetu, 

pamięta rozpacz, kiedy się okazało, że ze względu na to, że PGE przesunęło swoją inwestycję 

o kolejny rok, trzeba ul. Kościuszki wykreślić  z budżetu. Pamięta rozpacz w głosie radnej,  

że nie powinno tak być, że nie  myśli się o mieszkańcach i że powinno się naciskać na PGE. 

Dopiero w czwartym roku udało się zrealizować ul. Kościuszki. 

Na spotkaniu z mieszkańcami burmistrz powiedział, że zgodnie z ostatnimi informacjami PGE, 

PGE zamierza w 2023 roku wybudować gazociąg, dlatego zakłada, że w ciągu roku,  

jeśli gazownia dotrzyma słowa i uruchomi inwestycję związaną z modernizacją gazociągu  

na ul. Leśnej, gmina Brwinów będzie chciała na czwarty kwartał i przyszły rok wprowadzić 

 ul. Leśną, jako modernizację drogi. 

Burmistrz przypomniał, że w sierpniu zapytał, czy radni zgadzają się, żeby wystąpić  

z wnioskiem o dofinansowanie na różnego rodzaju zadania inwestycyjne. Pamięta, że radna 
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 na żadnym z zadań nie zagłosowała przeciw, a dzisiaj mówi, że gmina niepotrzebnie sięga 

 po pieniądze. Tylko, że można zrealizować inwestycje mając pięćdziesiąt, a czasami więcej 

procent dofinansowania. W tej chwili takie programy są, ale za kilka lat może ich nie być  

i trzeba będzie te zadania sfinansować w 100 % z własnych pieniędzy. Dlatego uważa,  

że lepiej jest wziąć, wykorzystać pieniądze darowane i przyspieszyć pewne działania dzięki 

temu i mieć obiekt, który będzie służył dzieciom i mieszkańcom. 

 

W przypadku radnego Wysockiego, w kwestii tej kładki oznajmił, że jest koncepcja, niestety 

nie ma miejsca, żeby wybudować takie przejście pieszo-rowerowe. Projektowanie miało  

się rozpocząć w tym roku, a w 2024 zakończyć, ale problemem jest to, żeby rozpocząć 

projektowanie, trzeba podpisać umowę z PKP, na to, że przekażą prawo do zrobienia tego 

projektu i do wybudowania tej infrastruktury. Decyzji jeszcze nie ma, ale będziemy zabiegać, 

żeby taką zgodę uzyskać. Oznajmił, że znajduje się to w przyszłorocznym budżecie. 

 

W kwestii radnego Segita poinformował, że ostatnio udało się uzyskać zgodę Krajowego 

Ośrodka Wsparcia Rolnictwa na udostępnienie nieruchomości w Parzniewie, żeby można było 

wykonać odwierty szukając wody w Parzniewie. Jeżeli tę wodę uda się znaleźć, burmistrz 

chciałby wprowadzić projektowanie i budowę stacji uzdatniania wody, tak jak wprowadzono 

projekt stacji uzdatniania wody w Owczarni. 

 

Jeżeli chodzi o radnego Matysiaka powiedział, że nie ma nic do skomentowania. 

 

Pan radny Żukowski proponuje, żeby wybudować już dzisiaj szkołę kontenerową. Burmistrz 

uważa, że budowanie tego miasteczka kontenerowego na zapas , żeby zapewnić kilkanaście sal, 

dzisiaj jest to niepotrzebny wydatek.  

 

W przypadku radnego Guzika, który mówił o danych demograficznych burmistrz 

odpowiedział, że są analizowane. 

 

W kwestii sceny mobilnej i podważania na przykład kolejnego etapu Parku Niepodległości, 

mówieniu o oszczędzaniu po to, żeby „zachomikować” pieniądze. 

Jeśli w gminie są wydarzenia o kameralnym charakterze, warto pomyśleć o tym, że można mieć 

swoją mobilną scenę. Jest to wydatek ok. 180 tysięcy brutto, który po pewnym czasie  

na pewno się zwróci. 

Kwestia Parku Niepodległości  jeszcze kilka lat temu nikt tam nie chodził. W tej chwili ludzie 

przychodzą, spacerują. Dzieci się bawią na placyku optycznym. Burmistrz przypomniał,  

że Park Niepodległości, to będzie Park nie tylko rekreacyjny, ale to również park  

o charakterze naukowym. Pojawi się tam placyk doświadczeń z mechaniki, kinematyki  

i akustyki. Uważa, że mieszkańcy południowego Brwinowa zasługują, żeby mieć miejsce,  

w którym będą mogli spędzać swój wolny czas, jak również się rozwijać pod względem 

edukacyjnym i naukowym. Cieszy się, że pojawiła się szansa dofinansowania na to zadanie  

ze środków Województwa Mazowieckiego. Zwrócił się do radnych, żeby trzymali kciuki,  

aby udało się pozyskać dofinansowanie.  

Podsumował, że w Gminie Brwinów będzie fantastyczne miejsce, które będzie służyło 

mieszkańcom. 

 

Radny Michał Segit ad vocem  podziękował za wyjaśnienie sytuacji wodociągowej  

i planowanych inwestycji w Parzniewie. Zwrócił uwagę, że co innego miał na myśli, myślał  

o ogólnym spojrzeniu na gospodarkę wodną w dużej skali, aby to było dla rolnictwa, przyrody, 

gospodarki, czego gmina nie robi, ale też nie robi tego nikt inny. 
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Radny Maciej Żukowski ad vocem zwrócił uwagę, że burmistrz nie złapał sensu jego 

wypowiedzi odnośnie kontenerów. Nie proponuje, żeby wybudować całe miasteczko  

i przenieść całą szkołę, tylko, żeby to zrobić w dużo bardziej ograniczonym zakresie, jeżeli 

będzie taka potrzeba. 

Zwrócił się z pytaniem do burmistrza odnośnie zakupu sceny mobilnej, który popiera. Zapytał 

po jakim czasie zwróci się zakup tej sceny i ile w tej chwili jest wydawane na wynajem 

podobnych obiektów. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński informując, że scena wraz z obsługą to wydatek 

około kilkunastu tysięcy złotych, w zależności od tego jak długi jest czas trwania imprezy. 

W kwestii miasteczka specjalnie powiedział, że to jest kwestia kilkunastu sal i na dzisiaj  

nie ma takiej potrzeby. 

Burmistrz zwracając się do radnego Segita poinformował, że chciałby włączyć się w pewne 

działania, o których radny mówił, tylko obowiązujące przepisy prawa wodnego nie dają 

gminom kompetencji w tym zakresie.  

 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zakomunikował, że debata na WPF-em i budżetem 

jest zakończona. 

7.3. głosowanie nad projektem uchwały 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie Wieloletniej prognozy finansowej gminy Brwinów na lata 2024-

2034 (RM0006.858.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, 

Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Barbara Koralewska 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Krzemiński 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała WPF na 2024-2034 została przez Radę Miejską podjęta. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brwinów na rok 2024 

8.1. przedstawienie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem (RM0006.859.2023) 

Skarbnik Elżbieta Dolota przedstawiła autopoprawki. 

8.2. odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie o przedłożonym 

projekcie uchwały budżetowej na rok 2024 
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Przewodniczący przedstawił pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej  

o przedłożonym projekcie uchwały budżetowej Gminy Brwinów na 2024 rok, oraz opinii 

możliwości sfinansowania deficytu na 2024 rok. 

8.3. przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie opinii i wniosków Komisji 

8.4. dyskusja nad projektem uchwały budżetowej 

8.5. głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2024 rok 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Brwinów na rok 2024.  

Wyniki głosowania 

ZA: 19, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Andrzej Guzik, Lidia 

Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn, Zbigniew Kurządkowski, 

Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin 

Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

PRZECIW (1) 

Barbara Koralewska 

NIEOBECNI (1) 

Dariusz Krzemiński 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała budżetowa na rok 2024 została przez Radę Miejską podjęta. 

Pogratulował burmistrzowi. 

 

Głos zabrał Burmistrz Arkadiusz Kosiński podziękował wszystkim za pracę nad tym 

budżetem, jak również wszystkim, którzy poparli to głosowanie.  

Szczególne podziękowania otrzymała Pani Skarbnik za swoją ciężką pracę i za poświęcony 

czas, również prywatny. 

 

Przewodniczący dodał, że to zależy nie tylko od tych, którzy przygotowują budżet, ale też  

od tych, którzy go oceniają. 

Podkreślił, że jest współpraca pomiędzy organem wykonawczym, „ekipą” pana Burmistrza,  

a Radą Miejską w Brwinowie. 

 

Skarbnik Elżbieta Dolota podziękowała wszystkim i oznajmiła, że jeżeli pracuje się  

z osobami, z którymi się dobrze pracuje, to ta praca nie sprawia problemów. Podziękowała  

za współpracę burmistrzowi, wiceburmistrzom i radnym. 

9. Rozpatrzenia uchwał w sprawie 

9.1. wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce Brwinowskie 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Brwinowie i objęcie nowo utworzonych udziałów przez jedynego wspólnika - 

Gminę Brwinów (RM0006.872.2023) 
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Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Głos zabrał radny Michał Segit powiedział, że na Komisji Inwestycji, Gospodarki 

Komunalnej i Finansów zwrócono się z prośbą o bardziej szczegółowe informacje dotyczące 

finansów spółki wodnej. Niestety takich informacji nie otrzymano.  

Poinformował, że będzie się zastanawiał, jak zagłosuje. Zapytał burmistrza, czy mógłby 

dokładniej to wyjaśnić. 

 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński oznajmił, że cały dzień był poza Brwinowem, dlatego  

nie udało mu się zebrać wszystkich informacji, o które go proszono. Przypomniał,  

że na posiedzeniu Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów ustalono,  

że na początku lutego przewodniczący Matysiak zwoła posiedzenie komisji poświęcone spółce, 

aby omówić jeszcze przed sprawozdaniami sytuację spółki po zamknięciu roku.  

Zauważył, że spółka przez 12 lat doskonale dawała sobie radę, nie podnosiła opłat za ścieki  

i wodę. Potem nastąpiła taka konieczność, że Wody Polskie zgodziły się na kilkuprocentową 

podwyżkę. Poinformował, że spółka planuje w przyszłym roku wymianę wodomierzy. Spółka 

wydała 160 000 zł na wcześniej nieplanowane wydatki związane z wymianą złóż w stacji 

uzdatniania wody. Do tego dochodzą wydatki związane z inwestycjami. Zakomunikował,  

że nie prosiłby radnych o zwiększenie kapitału, gdyby sytuacja nie groziła w najbliższych 

tygodniach tym, że spółka utraci płynność finansową. Poprosił radnych o poparcie uchwały. 

 

Głosowano w sprawie: 

wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego w spółce Brwinowskie 

Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością  

z siedzibą w Brwinowie i objęcie nowo utworzonych udziałów przez jedynego wspólnika - 

Gminę Brwinów (RM0006.872.2023).  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara 

Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Adrianna Olczak, Sławomir 

Rakowiecki, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Adam Adamczyk, Paweł Nyc, Michał Segit 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została  przez Radę Miejską podjęta. 

9.2. wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonej w miejscowości Czubin  

gm. Brwinów (działka nr ew. 15/4) (RM0006.860.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 
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wyrażenia zgody na nabycie części nieruchomości położonej w miejscowości Czubin  

gm. Brwinów (działka nr ew. 15/4) (RM0006.860.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 

9.3. upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie dotacji  

ze środków finansowych budżetu Województwa Mazowieckiego na realizację zadania  

z zakresu budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych dotyczącego 

przebudowy ul. Józefowskiej w miejscowości Krosna-Wieś na odcinku od ul. Słonecznej  

do ul. Nadrzecznej (RM0006.861.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie dotacji  

ze środków finansowych budżetu Województwa Mazowieckiego na realizację zadania  

z zakresu budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów rolnych dotyczącego 

przebudowy ul. Józefowskiej w miejscowości Krosna-Wieś na odcinku od ul. Słonecznej  

do ul. Nadrzecznej (RM0006.861.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską w Brwinowie podjęta jednogłośnie. 

9.4. zmieniająca uchwałę nr LXV.566.2018 z dnia 6 listopada 2018 r. w sprawie uchwalenia 

"Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska, związanych ze zmianą systemu ogrzewania na system ogrzewania ekologicznego" 

(RM0006.862.2023) 
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Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Środowiska, Aldona Górniak poinformowała,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr LXV.566.2018 z dnia 6 listopada 2018 r. w sprawie uchwalenia 

"Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska, związanych ze zmianą systemu ogrzewania na system ogrzewania ekologicznego" 

(RM0006.862.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 

9.5. zmieniająca uchwałę nr XI.103.2015 z dnia 10 czerwca 2015 r. w sprawie uchwalenia 

"Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska, związanych z usuwaniem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest" 

(RM0006.863.2023) 

Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Środowiska, Aldona Górniak poinformowała,  

że Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

zmieniająca uchwałę nr XI.103.2015 z dnia 10 czerwca 2015 r. w sprawie uchwalenia 

"Regulaminu udzielania dotacji celowej na dofinansowanie inwestycji z zakresu ochrony 

środowiska, związanych z usuwaniem i unieszkodliwianiem wyrobów zawierających azbest" 

(RM0006.863.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 

9.6. upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie 

dofinansowania w ramach poddziałania 19.2 "Wsparcie na wdrożenie operacji w ramach 
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strategii rozwoju lokalnego kierowanego przez społeczność" objętego Programem Rozwoju 

Obszarów Wiejskich na lata 2014-2020 z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego 

na rzecz Rozwoju Obszarów Wiejskich (RM0006.864.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała tę uchwałę. 

Głosowano w sprawie: 

upoważnienia Burmistrza Gminy Brwinów do złożenia wniosku o udzielenie dofinansowania 

w ramach poddziałania 19.2 "Wsparcie na wdrożenie operacji w ramach strategii rozwoju 

lokalnego kierowanego przez społeczność" objętego Programem Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2014-2020 z udziałem środków Europejskiego Funduszu Rolnego na rzecz 

Rozwoju Obszarów Wiejskich (RM0006.864.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została przez Radę Miejską podjęta jednogłośnie. 

9.7. uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej na lata 2024-2026 (RM0006.865.2023) 

Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych i Porządku Publicznego, Adrianna Olczak 

poinformowała, że Komisja pozytywnie zaopiniowała ten projekt uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

uchwalenia Gminnego programu przeciwdziałania przemocy domowej i ochrony osób 

doznających przemocy domowej na lata 2024-2026 (RM0006.865.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4)  

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 
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9.8. zobowiązania Burmistrza Gminy Brwinów do indywidualnego określenia warunków 

sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych 

(RM0006.870.2023) 

Przewodniczący Komisji Inwestycji, Gospodarki Komunalnej i Finansów, Grzegorz 

Matysiak poinformował, że opinia Komisji jest pozytywna. 

Głosowano w sprawie: 

zobowiązania Burmistrza Gminy Brwinów do indywidualnego określenia warunków sprzedaży 

nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników wieczystych (RM0006.870.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (16) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata Jabłońska, Barbara 

Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, Adrianna Olczak, 

Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, Rafał Wysocki, 

Maciej Żukowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Zbigniew Bartosik 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała przez Radę Miejską została podjęta. 

9.9. wydłużenia terminu rozpoznania skargi (RM0006.871.2023 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Zbigniew Kurządkowski przedstawił 

projekt uchwały. 

Przewodniczący przypomniał, że skarga wpłynęła niedawno i nie było kiedy jej rozpatrzeć. 

Głos zabrał radny Zbigniew Bartosik z pytaniem do burmistrza, czy może udzielić informacji 

o co tu chodzi? 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński poinformował, że jedna skarga dotyczy tego, że kilkanaście 

lat temu Gmina Brwinów przez działkę skarżącego wybudowała wodociąg, mając zgodę  

na budowę. Tam była cała korespondencja z tym związana, jak również odpowiedzi, które 

Gmina udzielała. 

Druga skarga dotyczyła tego, że Powiat Pruszkowski zlecił projektowanie ul. Nadarzyńskiej  

w Żółwinie i ul. Żółwińskiej w Owczarni. Burmistrz miał zgodę projektanta na pokazanie  

tego na spotkaniu z mieszkańcami. Ten pan poprosił burmistrza, żeby mu udostępnił  

tą dokumentację. Burmistrz odpowiedział, że nie ma takiej zgody, ponieważ dokumentacja  

jest własnością Powiatu Pruszkowskiego i tam powinien się zwrócić.  

Powiat mu tej dokumentacji nie udostępnił, ponieważ dopóki nie zapłaci za dokumentację  

to formalnie ta dokumentacja jest objęta prawami autorskimi projektanta. W tym momencie 

musi mieć zgodę projektanta, żeby ją upublicznić dalej. 

Głosowano w sprawie: 
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wydłużenia terminu rozpoznania skargi (RM0006.871.2023).  

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Adam Adamczyk, Marta Bartos, Zbigniew Bartosik, Aldona Górniak, Lidia Iwoła, Małgorzata 

Jabłońska, Barbara Koralewska, Zbigniew Kurządkowski, Grzegorz Matysiak, Paweł Nyc, 

Adrianna Olczak, Sławomir Rakowiecki, Michał Segit, Firmin Słojewski, Marek Winiarski, 

Rafał Wysocki, Maciej Żukowski 

NIEOBECNI (4) 

Andrzej Guzik, Dariusz Krzemiński, Małgorzata Kucharska, Karol Kühn 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej w Brwinowie Sławomir Rakowiecki stwierdził, 

że uchwała została podjęta przez Radę Miejską jednogłośnie. 

10. Sprawy wniesione i wolne wnioski 

Głos zabrał radny Zbigniew Bartosik z pytaniem od mieszkańca, który z tytułu odbioru 

śmieci dokonuje opłaty za cały rok, natomiast zaświadczenia o niezaleganiu z opłatami dostaje 

się tylko na kwartał. Dlatego zapytał, czy jest możliwość otrzymania zaświadczenia na cały 

rok. 

Głos zabrał radny Michał Segit zwrócił się z pytaniem, czy w umowach, które zawiera Gmina 

są zapisy, pozwalające udostępniać dokumentację na etapie projektowania. 

Zapytał również o zmianę obowiązywania zniżek w komunikacji miejskiej (karta mieszkańca 

przestaje obowiązywać), czy od 2 stycznia dzieci wsiadając do autobusu nie zapłacą kary? 

 

Głos zabrał radny Maciej Żukowski zwrócił uwagę, że ponieważ wszystkim towarzyszy  

świąteczna atmosfera to chciałby pochwalić iluminację bożonarodzeniową. Podziękował  

za przystrojenie dodatkowego drzewa na rynku, o które wnioskował. Wspomniał również,  

że jesienią mieszkańcy zachwycali się zagospodarowaniem poboczy ul. Pszczelińskiej, 

zwłaszcza pszczoły robią furorę. Dlatego ma propozycję na przyszły sezon świąteczny, może 

zbudować pszczołę z lampek LED? 

Burmistrz wspominał o przebudowie ul. Biskupickiej i o kolizjach z gazociągami, przez  

co jest dwumiesięczne opóźnienie z pracami, dlatego zapytał kiedy będzie możliwa 

przejezdność na tej ulicy? 

Poinformował, że w strefie płatnego parkowania na rynku, parkometr położony najbliżej 

kościoła nie działa. 

 

Głos zabrał Adam Adamczyk zgłosił, że na ścieżce rowerowej z Brwinowa do Grudowa  

jest uszkodzona lampa. 

 

Głos zabrała radna Barbara Koralewska zwracając się z pytaniem do burmistrzów, co stoi 

na przeszkodzie, że ul. Gardenii w Brwinowie nie może się doczekać skanalizowania? 

 

Przewodniczący przypomniał, że czas wystąpienia powinien nie przekraczać trzech minut. 

 

Głos zabrał mieszkaniec Otrębus  poinformował, że chce poruszyć sprawę dotyczącą 

wyroków WSA związanych z LIDL-em w Otrębusach. Zaznaczył, że jest to ważna sprawa, 

która ma wpływ na miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego dla Otrębus. Istotna 
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kwestia związana jest z tym, że wyroki nie są prawomocne, na co również zwrócił uwagę 

burmistrz w rozmowie na facebooku. Tylko z jednej strony burmistrz powiedział, że nie będzie 

komentował tego wyroku, bo nie jest prawomocny, a z drugiej strony parę tygodni temu 

skierował słowa do jednej z mieszkanek Otrębus o następującej treści:  

„Ostatnio WSA wydało dwa wyroki, które podważają zarzuty wysuwane pod moim adresem. 

Miło, by było, gdyby autorzy tych zarzutów przeprosili za krzywdzące mnie opinie  

i komentarze”. Zwrócił uwagę, że burmistrz to powiedział bez znajomości tych wyroków. 

Rzeczywiście potwierdziły, że wszystko było przeprowadzone w porządku, jeżeli chodzi  

o LIDL-a, wśród zabudowy mieszkaniowej na terenie warszawskiego obszaru chronionego 

krajobrazu. Przypomniał, że w marcu 2023 roku Samorządowe Kolegium Odwoławcze  

dla działki, na której jest postawiony LIDL wydało dwie decyzje. Jedna to jest nieważność 

decyzji środowiskowej dla sklepu z uwagi na rażące naruszenie prawa i drugie to jest uchylenie 

decyzji o warunkach zabudowy dla tej inwestycji i odmowa warunków zabudowy. Inwestor, 

spółka prywatna, którą nie był wtedy jeszcze LIDL, złożyło odwołania od tych skarg, zażalenia 

do tych decyzji do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego.  

Mieszkaniec Otrębus przedstawił najważniejsze przesłanki zawarte w uzasadnieniu 

dotyczącym decyzji środowiskowej. Uchylenie nastąpiło ze względu na to, że SKO wykonało 

pewne błędy proceduralne polegające na tym, że o sprawie nie został poinformowany LIDL, 

który stał się w międzyczasie właścicielem działki. W związku z tym to już jest podstawowy 

warunek do uchylenia tej decyzji. Sąd orzekł, że na terenach obszaru chronionego krajobrazu 

nie do końca jest jasne to, czy powinna być wykonywana ocena oddziaływania na środowisko, 

bo są dwie linie orzecznicze, które obowiązują w tej chwili w Polsce. Poinformował, że z tego 

wyroku  

nie dowiedział się, czy ta ocena oddziaływania na środowisko dla tej inwestycji powinna  

być wykonana, bo ten konkretny przypadek nie został rozważony przez sąd. Sąd powiedział,  

że to można zrobić w innym trybie. Nadal nie wie, czy ocena i to, że ta procedura wykonania 

oceny oddziaływania na środowisko nie została wykonana, to jest sprawa poprawna. Zaznaczył, 

że 25 sierpnia 2023 roku burmistrz wydał postanowienie o nałożeniu obowiązku 

przeprowadzenia oceny oddziaływania na środowisko dla tej inwestycji.  

Jeżeli chodzi o decyzję o warunkach zabudowy WSA wskazało na uchybienia po stronie 

burmistrza Gminy Brwinów oraz Samorządowego Kolegium Odwoławczego, polegające  

na braku przeprowadzenia postępowania, czy uprawniona osoba złożyła swój wniosek  

w terminie 30 dni. Więc sprawa wraca do ponownego rozpatrzenia do burmistrza jeśli uzyska 

prawomocność. Ważną kwestią jest to co określił WSA w wyroku i co jest zawarte  

w uzasadnieniu. 

 

Przewodniczący poprosił, aby zmierzać do konkluzji, bo czas już dawno się skończył. 

Stwierdził, że na przyszłość powinno się to inaczej odbywać, gdyby mieszkaniec przesłał 

wcześniej materiały, to radni mogliby się z nimi zapoznać. 

 

Mieszkaniec Otrębus  poinformował, że na facebooku zostanie opublikowany post 

Stowarzyszenia Mała Wspólnota w sprawie tych wyroków. Zakomunikował, że dla nich ważny 

jest Miejscowy Plan Zagospodarowania Przestrzennego i żeby ta inwestycja się nie 

rozprzestrzeniała. Zwrócił się z prośbą do burmistrza, żeby uwzględnił głosy 400 osób, które 

podpisały dokumenty.  

W związku ze zbliżającymi się świętami życzył wesołych, spokojnych świąt i szczęśliwego 

nowego roku. 

 

Głos zabrał burmistrz Arkadiusz Kosiński odnosząc się do wszystkich, którzy wypowiadali 

się w tym punkcie porządku obrad: 
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- Poinformował, że mamy w umowach opisane prawa autorskie, nabywamy te prawa autorskie, 

nabywając dzieło. 

- W kwestii dojazdu do szkół opublikowano informację, że karta mieszkańca nie obowiązuje. 

Jeśli Grodziskie Przewozy Autobusowe przejęły linie, to musi być wykupiony bilet miesięczny, 

za który Gmina musi zwrócić pieniądze. 

- Co do radnego Żukowskiego, który powiedział, że pszczoły przy ul. Pszczelińskiej robią 

furorę, wpłynęły skargi, że pszczoły stanowią zagrożenie dla dzieci. Chodzi o czułki,  

które znajdują się na takiej wysokości, że gdyby jakieś dziecko na nie wpadło mogłoby  

na przykład uderzyć się w oko. Dlatego poproszono dostawcę, aby przesłał jakąś ochronną 

formę gałek, które się pojawią na tych czułkach. 

- Co do ul. Biskupickiej przejezdność na niej jest, wykonawca zakończył koryto podbudowy 

 i mieszkańcy ul. Biskupickiej, oraz ulic poprzecznych mogą przejechać. 

- Co do parkometru przy kościele przekaże uwagę, chociaż spodziewa się, że to jest parkometr, 

który obsługuje Straż Miejska, czyli prawdopodobnie już wystąpili do serwisu  

z prośbą o naprawę. 

- Pan Adamczyk zgłosił kwestię uszkodzonej lampy przy ścieżce rowerowej z Brwinowa  

do Grudowa, obiecał, że ten temat zweryfikuje. 

- Co stoi na przeszkodzie budowy kanalizacji sanitarnej ulicy Gardenii, burmistrz 

poinformował, że zostanie to sprawdzone i zweryfikowane. 

- Mieszkaniec Otrębus, burmistrz cieszy się, że zacytował wyrok Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego, ponieważ Gmina nie jest stroną w postępowaniu, nie może w żaden sposób 

odnosić się do tego co SKO wpisało w swojej decyzji, co wpisał WSA, bo strony  

są zupełnie inne. Gmina jest traktowana jako organ.  

Dobrze się stało, że mieszkaniec zacytował wyrok WSA i podał wątpliwość co do tej podwójnej 

linii orzeczniczej, bo to oznacza, że nie można oskarżyć burmistrza o rażące naruszenie prawa. 

Zwrócił uwagę, że SKO stwierdziło rażące naruszenie prawa przez burmistrza, a mieszkaniec 

twierdzi, że WSA sam ma co do tego wątpliwości. Powiedział również, że wyrok jest 

nieprawomocny, czyli jeszcze któraś ze stron się odwołała i zaskarżyła do Naczelnego Sądu 

Administracyjnego. Burmistrz jest ciekaw wyroku, ale jest spokojny, 

 bo nie on fizycznie wydawał te decyzje, nie był z nimi w żaden sposób powiązany, także 

 w tym przypadku Gmina Brwinów nie naruszyła rażąco prawa i te decyzje staną  

się prawomocne. Jeśli SKO stwierdziło rażące naruszenie prawa, w wyniku odwołania to samo 

SKO stwierdza rażące naruszenie prawa, a WSA to podważa. Dlatego burmistrz uważa,  

że przeprosiny będą kiedyś potrzebne, ponieważ żeby kogoś oskarżyć, że rażąco naruszył 

prawo, to powinna być wyczerpana pełna droga, że jest prawomocny wyrok i można 

powiedzieć: „tak rażąco naruszył pan prawo”. W tym przypadku oskarżanie kogokolwiek  

o cokolwiek jest nadużyciem. 

Drugą sprawą jest, że mieszkaniec Otrębus  poprosił o to, żeby uznać głosy 400 osób,  

które podpisały dokumenty, dlatego burmistrz powtórzył, to co powiedział na poprzedniej sesji: 

„W przypadku uchwalania planów miejscowych obowiązuje konkretna procedura.  

I zgodnie z procedurą wniosku do planu, uwagi do planu przekazuje się na poszczególnych 

etapach. Najpierw przed wszczęciem planu, później po wyłożeniu planu i tak dalej.” 

Zaapelował, żeby składać uwagi do planu na ty etapie, na którym przewiduje to procedura. 

- Odnośnie pytania radnego Bartosika, który zapytał o opłaty za odpady i zaświadczenie  

za cały rok. W tym przypadku zaświadczenie może być wydane na cały okres zapłaty,  

ale składając wniosek, wnioskodawca musi zaznaczyć, że chce otrzymać na cały rok. 

 

Głos zabrał radny Michał Segit dziękując burmistrzowi za wyjaśnienia. Jeżeli chodzi 

 o umowy, to pytał o ten etap, gdy jeszcze prace trwają, gdy umowa nie jest zakończona  
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i projekt nie jest własnością gminy. Dlatego zwraca się z pytaniem, czy w umowach  

jest zawarte , że te wersje wstępne mogą być udostępnione mieszkańcom. 

Pytał również o autobusy, nie wie co ma odpowiadać mieszkańcom, ponieważ nie ma żadnych 

informacji na ten temat. Zapytał, czy ma odsyłać wszystkich do burmistrza,  

żeby pytali osobiście. 

 

Głos zabrała radna Lidia Iwoła zwracając się do radnego Segita, powiedziała, żeby wszedł 

na stronę gminy, wybrał zakładkę karta mieszkańca i tam są informacje co należy zrobić.  

Przyznała mu jedynie rację, że szkoły powinny dostać informacje. 

 

Burmistrz Arkadiusz Kosiński i Przewodniczący Sławomir Rakowiecki złożyli wszystkim 

życzenia świąteczne. 

 

11. Zamknięcie sesji 

Przewodniczący Sławomir Rakowiecki zamknął posiedzenie LXXII Sesji Rady Miejskiej 

w Brwinowie. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Przygotował(a): Katarzyna Góral 

 


